
Deklinace neuter 

 

substantivní deklinace 

vzor tvrdý: město 

Lsg. -ě(e),-u, -ě(e)/-u, 

Lpl. -ech, -ách, -ích/-ách 

 

 

vzor měkký: moře 

Gpl. -í, -Ø:  koncovka nulová u jmen se sufixem -iště  

 

vzor stavení: velká homonymie 

 

vzor kuře: smíšený – část tvarů jako typ měkký, část jako typ tvrdý 

 

adjektivní deklinace 

nájemné, školné, … 

 

Pozor! 

oko, ucho (v sg. neutrum vz. město, v pl. femininum s duálovými tvary) 

koleno, rameno / zast. rámě (pokud označují část těla, mají v pl. některé tvary duálové) 

dítě (neutrum) / děti – pl. - rod ženský (kost) 

pomn. kasárna/kasárny 

nebesa (vz. město), ale na nebesích 

století – v pl. století/staletí 

 


